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Farkas Gergely

országgyű lési képviselő

Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012 .
évi OVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani az
Emberi Erőforrások Minisztériumát vezet ő miniszterhez, mint a tárgyban illetékes
minisztérium vezetőjéhez

„Tervezi-e a Kormány az egyetemi kollégiumok férőhelyeinek bővítését? ”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr!

Mindannyiunk számára világosak a fiatalok és a fels őoktatásban tanulókat terhelő
nehézségek a lakhatást és az otthonteremtést illetően. Gyakran tapasztalhatjuk, hogy sokan
azért nem tudnak továbbtanulni, mert nincs meg az anyagi lehet őségük a tanulmányuk
folytatásához szükséges lakhatás finanszírozására .

A Napi Gazdaság közlése szerint az egyetemi kollégiumok állapotuktól függetlenü l
népszerűnek minősülnek a hallgatók körében, hiszen aránylag megfizethető áron juthatnak a
jelentkezők férőhelyhez. Ugyanakkor az egyetemek kollégiumaiban átlagosan 30-4 0
százalékos túljelentkezés mutatkozik, és férőhelybővítést egyik intézmény sem tervez, amel y
döntést a hallgatói létszám csökkenésével indokolják . Pedig időszerű és égetően szüksége s
volna a hallgatók számára, hiszen egy átlag hallgató, még ha tanulmányi és szociáli s
ösztöndíjjal rendelkezik is, értelemszerűen nem képes megfizetni az elmúlt egy év során
egekbe szökött albérletárakat . A különböz ő becslések szerint Budapest belvárosában 40-60% -
kal, országosan 25%-kal nőttek az albérletárak. Ez a helyzet Budapestet és a nagyobb
egyetemi központoknak számító vidéki városokat még inkább jellemzi . Ez az állapot
rendkívüli kihívások elé állítják azokat a hallgatókat, akik nem nyertek felvételt vagy akiknek



nem jutott hely az adott egyetemi, kollégiumban . Sőt, mindez gyakran hitelfelvételre
kényszeríti a fiatalokat, amely viszont már életük elején adósságspirálba taszítja őket.

Úgy gondoljuk, hogy az egyetemi kollégiumok fér őhelyeinek b ővítése egyrészt a
hallgatók továbbtanulási körülményeit egyszer űsítené, másrészt az albérletek árának
csökkenését is eredményezhetné közvetve, hiszen így sokan a drágább albérletek helyett a
megfizethetőbb kollégiumokat választanák. Ez azok helyzetét is segítené, akik nem a
tanulmányuk miatt szorulnak lakhatásra, mert számukra üres albérletek szabadulnak fel, s e z
hosszútávon talán közvetve el ő idézheti az albérletárak mértékének csökkenését is .

Tisztelt Miniszter Úr !

Mindezek fényében szíves tájékoztatását kérem arra vonatkozóan, hogy az egyetemi
kollégiumok kapacitása és kihasználtsága országos szinten jelenleg milyen szinten áll .
Tervezi-e a Kormány az egyetemi kollégiumok fér őhelyeinek bővítését, figyelembe véve a
túljelentkezés mértékét és a felvázolt helyzetből fakadó rendkívüli szükségességet?

Budapest, 2015 . december 10 .

Tisztelettel :

Farkas Gergely
Jobbik
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